
 

ORDER/ADDRESS OF THE HOUSE OF COMMONS
ORDRE/ADRESSE DE LA CHAMBRE DES COMMUNES

Q-1311 Mr. Viersen (Peace River-Westlock) Mar 8, 2023 / Le 8 mars 2023
RETURN BY THE LEADER OF THE GOVERNMENT IN THE HOUSE OF COMMONS

DÉPÔT DU LEADER DU GOUVERNEMENT À LA CHAMBRE DES COMMUNES

Mr. Lamoureux
PRINT NAME OF SIGNATORY

INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE
SIGNATURE

MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

April 24, 2023 / Le 24 avril 2023

(TABLED FORTHWITH /DÉPOSÉ AUSSITÔT)



 
 

 
 

 
INQUIRY OF MINISTRY 

DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT 
 

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"  
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"  

 
QUESTION NO./NO DE LA QUESTION 
Q-1311 

BY / DE 
Mr. Viersen (Peace River-Westlock) 

DATE 
March 8, 2023 

 Reply by the Minister of Labour 
Réponse du ministre du Travail  

 

  
 

Terry Sheehan 
 

 

 
 

PRINT NAME OF SIGNATORY                                                                                                                          
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE 

 

 SIGNATURE 
 MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY 
 MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE 

QUESTION 

With regard to the report that Employment and Social Development Canada provided to the Canada Border 
Services Agency (CBSA) on November 5, 2021, concerning allegations of forced labour within the supply chains 
for the production of personal protective equipment: (a) what specific allegations were contained in the report; (b) 
what is the summary of the report; (c) what is the website link where the report is available; and (d) what actions 
did the CBSA take in response to the report, broken down by the date the actions were taken? 
 
REPLY / RÉPONSE ORIGINAL TEXT TRANSLATION         

TEXTE ORIGINAL TRADUCTION 

Employment and Social Development Canada (ESDC) 
 

(a) The 2021 report outlines forced labour allegations within the supply chains for the production 
of personal protective equipment, specifically disposable latex and nitrile gloves manufactured 
in Malaysia.  

 
(b) The report notes that allegations of migrant worker exploitation and the presence of forced 

labour in Malaysia’s disposable rubber glove sector have been well documented for several 
years and have been corroborated by multiple sources. It provides information about the 
disposable glove industry in Malaysia as well as some specific details concerning the alleged 
practices of a Malaysian company.  

 
(c) The Labour Program shared the information on an internal basis with the Canada Border 

Service Agency (CBSA) and primarily for the purpose of aiding the CBSA to consider such 
information along with other sources of information it may have at its disposal for enforcement 
of the Customs Tariff. Given sensitive content and information, the report was not produced for 
the purposes of public dissemination.  

x  



 
 

 
 

 
INQUIRY OF MINISTRY 

DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT 
 

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"  
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION" 

 
QUESTION NO./NO DE LA QUESTION 
Q-1311 

BY / DE 
M. Viersen (Peace River-Westlock) 

DATE 
Le 8 mars 2023 

 Reply by the Minister of Labour 
Réponse du ministre du Travail  

 

  
 
 

Terry Sheehan 
 

 

 

 
PRINT NAME OF SIGNATORY                                                                                                                          

INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE 
 

 SIGNATURE 
 MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY 
 MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE 

QUESTION 

En ce qui concerne le rapport qu’Emploi et Développement social Canada a fourni à l’Agence des services 

frontaliers du Canada (ASFC) le 5 novembre 2021 sur des allégations de travail forcé dans les chaînes 
d’approvisionnement utilisées pour la production d’équipement de protection individuelle : a) quelles sont 
précisément les allégations mentionnées dans ce rapport; b) quel est le résumé du contenu du rapport; c) quel est 
le lien qui mène au site Web sur lequel se trouve le rapport; d) quelles mesures l’ASFC a-t-elle prises en réaction 
au rapport, ventilées selon la date à laquelle elles ont été prises? 
 
REPLY / RÉPONSE ORIGINAL TEXT TRANSLATION         

TEXTE ORIGINAL TRADUCTION 

Emploi et Développement social Canada (EDSC) 
 
a) Le rapport de 2021 expose les allégations de travail forcé au sein des chaînes 

d'approvisionnement pour la production d'équipements de protection individuelle, en particulier 
les gants jetables en latex et nitrile fabriqués en Malaisie. 

 
b)  Le rapport note que les allégations d'exploitation des travailleurs migrants et la présence de 

travail forcé dans le secteur des gants jetables en caoutchouc en Malaisie sont bien 
documentées depuis plusieurs années et ont été corroborées par de multiples sources. Il 
fournit des informations sur l'industrie des gants jetables en Malaisie ainsi que des détails 
spécifiques concernant les pratiques alléguées d’une entreprise malaisienne.  

 
c)  Le Programme du travail a partagé l'information sur une base interne avec l'Agence des 

services frontaliers du Canada (ASFC) et principalement dans le but d'aider l'ASFC à 
considérer cette information avec d'autres sources d'information dont elle peut disposer pour 
l'application du Tarif des douanes. Compte tenu du contenu et des informations sensibles, le 
rapport n'a pas été produit à des fins de diffusion publique. 

 
 

 x 



 
 

 
 

 
INQUIRY OF MINISTRY 

DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT 
 

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION" 
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION" 

 
QUESTION NO./NO DE LA QUESTION 
Q-1311 

BY / DE 
Mr. Viersen (Peace River-Westlock) 

DATE 
March 8, 2023 

 Reply by the Minister of Public Safety 
Réponse du ministre de la Sécurité publique  

 

 Pam Damoff, M.P. 
 
 

 

 

 
PRINT NAME OF SIGNATORY                                                                                                                          

INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE 
 

 SIGNATURE 
 MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY 
 MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE 

QUESTION 

With regard to the report that Employment and Social Development Canada provided to the Canada Border Services Agency (CBSA) on 
November 5, 2021, concerning allegations of forced labour within the supply chains for the production of personal protective equipment: (a) 
what specific allegations were contained in the report; (b) what is the summary of the report; (c) what is the website link where the report is 
available; and (d) what actions did the CBSA take in response to the report, broken down by the date the actions were taken? 

REPLY / RÉPONSE ORIGINAL TEXT TRANSLATION         
TEXTE ORIGINAL TRADUCTION 

Canada Border Services Agency (CBSA) 
 
(d)  On November 10, 2021, the Government of Canada announced it had put on hold deliveries of nitrile 

gloves from a Canadian supplier, following allegations of forced labour practices by the Malaysian 
company named in the ESDC report.  

 
The CBSA reviewed the report from ESDC which identified forced labour allegations regarding a 
specific company exporting disposable gloves to Canada. The report also identified specific actions 
undertaken by the company to ensure they did not engage in forced labour practices going forward. 
This, in combination with the fact that the CBSA determined that one of the major importers ceased 
imports with the company identified in the report, led the CBSA to decide to not take further action. 

 

x  



 
 

 
 

 
INQUIRY OF MINISTRY 

DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT 
 

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION" 
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION" 

 
QUESTION NO./NO DE LA QUESTION 
Q-1311 

BY / DE 
M. Viersen (Peace River-Westlock) 

DATE 
Le 8 mars 2023 

 Reply by the Minister of Public Safety 
Réponse du ministre de la Sécurité publique  

 

Pam Damoff, députée 
 
  

 

 

 
PRINT NAME OF SIGNATORY                                                                                                                          

INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE 
 

 SIGNATURE 
 MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY 
 MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE 

QUESTION 

En ce qui concerne le rapport qu’Emploi et Développement social Canada a fourni à l’Agence des services frontaliers du Canada (ASFC) le 
5 novembre 2021 sur des allégations de travail forcé dans les chaînes d’approvisionnement utilisées pour la production d’équipement de 
protection individuelle : a) quelles sont précisément les allégations mentionnées dans ce rapport; b) quel est le résumé du contenu du 
rapport; c) quel est le lien qui mène au site Web sur lequel se trouve le rapport; d) quelles mesures l’ASFC a-t-elle prises en réaction au 
rapport, ventilées selon la date à laquelle elles ont été prises? 

REPLY / RÉPONSE ORIGINAL TEXT TRANSLATION         
TEXTE ORIGINAL TRADUCTION 

Agence des services frontaliers du Canada (ASFC) 
 
d)  Le 10 novembre 2021, le gouvernement du Canada a annoncé avoir suspendu les livraisons de gants 

en nitrile d’un fournisseur canadien, à la suite d’allégations de pratiques de travail forcé à l’endroit de 
l’entreprise malaisienne nommée dans le rapport d’EDSC. 

 
L'ASFC a examiné le rapport d'EDSC et a identifié des allégations de travail forcé concernant une 
entreprise spécifique qui exportait des gants jetables au Canada. Le rapport a également identifié des 
actions qui ont été prises par cette entreprise pour s'assurer qu'elles ne se livrent pas à des pratiques 
de travail forcé à l'avenir. Ceci, et le fait que l'ASFC a déterminé que l'un des principaux importateurs 
avait cessé d'importer avec l'entreprise identifiée dans le rapport, a amené l'ASFC à décider de ne pas 
prendre d'autres mesures. 

 
 
 

 x 
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